
Beretning fra Sundhedsudvalget i Dansk Fåreavl 

Odense 2/3 2024 

Vi har lært hinanden at kende her i sundhedsudvalget. 

Jeg er formand og Winnie er sekretær. 

Vi har i sundhedsudvalget været omkring rigtig mange ting, her nævner jeg flere emner 

vilkårligt. 

• Ormetælling kursus – i gang (måske fast på årsbasis i Dansk Fåreavls regi) 

• Samarbejde med bestyrelsen om at fårene skal på skemaet på landbrugsskoler og på 

dyrlægeuddannelsen – I gang, Ann. 

• Solcelleanlæg – vi har lavet en anbefaling for afgræsnings i solcelle anlæg med får i 

samarbejde med klimaudvalget.   

• Samarbejde med avlsudvalg om større fokus på sundhedsmæssige arvelige 

egenskaber, som tænder, haler og entropion. – vi er endt ud med at udarbejde et papir 

om arveligheden i forhold til entropion. 

• Parasitter - Hæmonchus vaccine - pt ikke en mulighed og det er heller ikke en løsning, 

da vaccinen skal gives hver 6. uge og den kun nedsætter udskillelsen af æg 

• Maedi – Winnie har etableret en god kontakt til Erik Rattenborg fra SEGES. Maedi-

programmet skal overgå til nogle andre systemer ved SEGES. Først skulle det koste 

penge, men Winnie har vist fået Erik til at finde nogle midler til at de kan gøre det uden 

at vi skal have penge op af lommen. 

• Klovsyge - bibeholder det system vi har nu. 

• BTV-situationen, kommer senere 

 


